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Oplegnotitie

Zaaknummer:
Documentnummer: Klik hier als u tekst wilt invoeren.
Datum: 22 januari 2020
Onderwerp: Voorbereiding Regiomiddag Holland Rijnland 29 januari 2020 

– DEEL MAATSCHAPPIJ/JEUGD
Bijlage(n): -

Geachte Raad,

Op 29 januari 2020 vindt de regiomiddag van Holland Rijnland plaats. Ter voorbereiding van uw 
reactie in de commissie sturen wij u hierbij onze inzet en vragen bij de diverse regionale 
onderwerpen.  Wij beperken ons hierbij tot de onderwerpen die o.i. de aandacht van de raad 
behoeven. Uiteraard staat het u vrij om ook over overige onderwerpen opmerkingen mee te geven 
of vragen te stellen. 
Op www.hollandrijnland.nl onder ‘Vergaderstukken’ vindt u de agenda en vergaderstukken van de 
regiomiddag. Deze oplegnotitie gaat over het separate deel mbt Maatschappij Jeugd.

Link naar de stukken: https://ris2.ibabs.eu/Calendar/Index/hollandrijnland

PHO MAATSCHAPPIJ / JEUGD

02 Maatschappelijke zorg
a. Investeringsfonds en tekorten DU MO/VZ/OGGZ en MO
Toelichting: Er is eerder afgesproken dat de jaarlijkse overschotten op beschermd wonen in een
investeringsfonds gaan. De overschotten voor 2020 (en verder) zijn groter dan verwacht
(€ 2.150.000 jaarlijks extra).
Op de decentralisatie-uitkering MO/VZ/OGGZ zijn jaarlijks tekorten in Holland Rijnland. 1
miljoen hiervan wordt betaald vanuit de begroting van Leiden.
Er is daarnaast een tekort in 2020 op de maatschappelijke opvang ivm de uitbreiding
decentrale opvang en nog instandhouding huidig niveau centrale opvang. Daarnaast zijn
er autonome kostenstijgingen.
Deze nota bevat een voorstel voor de besteding van de nieuwe overschotten beschermd
wonen in 2020 tbv het tekort op de maatschappelijke opvang.
De huidige afspraken over het investeringsfonds lopen tot eind 2020. De wens is de
afspraken te verlengen t/m 2021; hiervoor volgt in juli een nader voorstel.

Beslispunten:
1. De gemeente Leiden te verzoeken om € 1.000.000,- ter beschikking te stellen
vanuit de reserve Beschermd wonen om daarmee in 2020 het structurele
tekort op de decentralisatie-uitkering MO/VZ/OGGZ te dekken.
2. In juli 2020 afspraken te maken over het investeringsfonds na 2020 en in
deze afspraken het tekort op de decentralisatie-uitkering mee te nemen.
3. Maximaal € 1,5 mln van het begrote extra overschot beschermd wonen 2020
beschikbaar te stellen ten behoeve van de verhoogde subsidieaanvraag van
de Binnenvest en het resterende bedrag ad €0,6 mln toe te voegen aan het
investeringsfonds 2020 en te verdelen volgens de afgesproken systematiek.

Voorschotens perspectief: 
Voorschoten heeft samen met andere gemeenten uit de Leidse regio afgesproken intensief samen 
te werken om de maatschappelijke zorg in gezamenlijkheid op te lossen. Huisvesting is voor 
Voorschoten een lastig op te lossen probleem. Voorschoten is gebaat bij een intensieve 
samenwerking om extra druk en huisvestingsvragen goed op te lossen. 
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Perspectief Leidse regio: Voorschoten heeft samen met andere gemeenten uit de Leidse regio 
afgesproken intensief samen te werken om de maatschappelijke zorg in gezamenlijkheid op te 
lossen. Er loopt nog een discussie naar aanleiding van de recentelijke wijziging op Rijksniveau om 
beschermd wonen en maatschappelijke zorg los van elkaar te behandelen. Daarnaast zijn er op 
Holland-Rijnlandniveau nog onderzoeken naar aanleiding waarvan deze regio besluiten neemt. 
Centrumgemeente Leiden heeft een investeringsfonds ter beschikking gesteld om samenwerking en 
de transformatie in te zetten. Een herschikking van middelen is logisch bij het ontstaan van 
tekorten binnen dit te transformeren deel van het sociaal domein. Formeel hoeft de 
centrumgemeente geen middelen ter beschikking te stellen omdat gemeenten momenteel zich in 
de voorbereidende bevinden. 

Advies: Instemmen met het voorstel

b. Voortgangsrapportage Convenant Maatschappelijke Opvang
Toelichting: Op 21 november 2018 hebben de gemeenten in Holland Rijnland met De Binnenvest 
het Convenant Regionale Samenwerking Maatschappelijke Opvang Holland Rijnland ondertekend. 
Het convenant betreft de periode 2018-2021. Voor de jaren 2018 en 2019 zijn er concrete 
afspraken gemaakt over het realiseren van huisvesting voor het verkleinen van het aantal 
opvangplekken in de centrale dak- en thuisloze opvang (locatie Nieuwe Energie). Dit is het moment 
om terug te kijken op wat we met elkaar bereikt hebben en wat er nog gedaan moet worden om de 
afspraken in het convenant te realiseren.

Beslispunt:
Kennis te nemen van de voortgangsrapportage Convenant Regionale Samenwerking
Maatschappelijke Opvang Holland Rijnland 2018-2020

Voorschotens perspectief: 
Het voorkomen van dakloosheid is in alle gevallen aanbevelingswaardig en een goed contact 
daarover met onze woningcorporaties is van belang, evenals integrale bestuurlijke afstemming 
binnen het college van B&W. Voorschoten heeft veel particuliere huur waarbij dit eveneens 
geagendeerd zou moeten worden als punt van aandacht. 

Perspectief Leidse regio:
 In de Holland Rijnlandregio zal nog worden besloten of en wanneer we de maatschappelijke 
opvang transformeren en decentraliseren. Dit hangt daar direct mee samen. Juist voor de Leidse 
regio van zeer groot belang gezien de risico’s en kosten die de centrumgemeente draagt en 
daarvoor zal moeten dragen indien geen eenduidig besluit genomen wordt over de 
transformatie/decentralisatie van de maatschappelijke zorg. 

Advies: Voortgang voor kennisgeving aannemen. 

c. Planning besluitvorming doordecentralisatie Maatschappelijke zorg 
Toelichting: Het PHO Maatschappij heeft op 18 december opdracht gegeven om op weg naar 
definitieve besluitvorming een aantal zaken nader uit te werken. In dit voorstel wordt u 
geïnformeerd over de aanpak en planning. 

Beslispunt: 
Kennis te nemen van bijgevoegde planning voorbereiding besluitvorming inzake de 
doordecentralisatie Maatschappelijke zorg.

Voorschotens perspectief: Nader onderzoek afwachten

Perspectief Leidse regio: Nader onderzoek afwachten

Advies: Planning voor kennisgeving aannemen.
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Voor betreft het overige zijn er geen specifieke opmerkingen. 

A.R. de Graaf, P.J. Bouvy-Koene,
secretaris            burgemeester


